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[ BULGARIAN TEXT – TEXTE BULGARE ] 
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[ SPANISH TEXT – TEXTE ESPAGNOL ] 
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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

AGREEMENT ON COOPERATION IN THE FIELD OF TOURISM BE-
TWEEN THE GOVERNMENT OF THE ARGENTINE REPUBLIC AND 
THE GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF BULGARIA  

The Government of the Argentine Republic and the Government of the Republic of 
Bulgaria, hereinafter referred to as “the Parties”, 

Convinced that tourism represents an important means of economic development, as 
well as a means of getting to know each other better, expressing good will and strengthen-
ing relations between the two countries, 

Taking into consideration the statutes of the World Tourism Organisation and the 
recommendations of the World Tourism Conference, contained in the Manila Declaration 
on World Tourism of 1980 and confirmed in the Acapulco Document of 1982, 

Have agreed as follows: 

Article 1 

The Parties grant each other maximum facilities with the aim of increasing the tour-
ism flow between the two countries. 

Article 2 

The Parties, through their official bodies, shall exchange information about legisla-
tion in force in the field of tourism, including with respect to the protection and conserva-
tion of natural resources and cultural values, of tourist accommodations, tourism associa-
tions and businesses as well as with respect to professional activities in this field and 
other matters relating to tourism. 

Article 3 

The Parties shall promote the exchange of experts and consultants in the field of tour-
ism, support the exchange of experience and knowledge in all sectors of tourism, and 
shall examine all proposals relating to the reciprocal awarding of grants and the organisa-
tion of seminars and training courses for personnel working in the field of tourism. 

Article 4 

The Parties shall foster reciprocal visits by representatives of the mass media, tour-
ism agents and operators, with the aim of informing the population of both countries 
about places of interest for tourists in the Argentine Republic and the Republic of Bul-
garia. 
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Article 5 

Each Party, with the aim of promoting its tourist attractions, shall participate, as far 
as possible, in exhibitions, congresses, fairs or tourism events organised by the other 
Party. 

Article 6 

The Parties shall exchange proposals regarding the use and operation of tourism in-
frastructure as well as regarding investment projects in the field of tourism, and consider 
the possibilities for natural and legal persons of the Argentine Republic and the Republic 
of Bulgaria to participate in such projects.  

Article 7 

The Parties shall work within the World Tourism Organisation to develop and pro-
mote the adoption of recommended uniform models and practices that, once applied by 
the Governments of both Parties, will facilitate tourism. 

The Parties shall afford each other mutual assistance in matters concerning effective 
cooperation and participation in the World Tourism Organisation. 

Article 8 

This Agreement shall enter into force on the date of receipt of the last notification 
whereby the Parties inform each other that they have satisfied the procedures required by 
their respective domestic legislation for its entry into force. 

Article 9 

This Agreement shall last for five (5) years, being automatically renewable for 
one (1) period of the same duration.  

Article 10 

Either of the Parties may denounce this Agreement, informing the other of its inten-
tion a minimum of six (6) months in advance of the conclusion of the period in question. 

Article 11 

The denunciation referred to in the previous Article shall not affect the continuity of 
operations and programmes already in progress; these shall be concluded in accordance 
with the provisions of this Agreement. 
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DONE in Buenos Aires, on 1 August 2000, in two originals, in the Spanish and Bul-
garian languages, both texts being equally authentic. 

For the Government of the Argentine Republic: 
ADALBERTO RODRÍGUEZ GIAVARINI 

For the Government of the Republic of Bulgaria: 
NADEZHDA MIHAILOVA 
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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

ACCORD DE COOPÉRATION EN MATIÈRE DE TOURISME ENTRE LE 
GOUVERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE ARGENTINE ET LE GOU-
VERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE DE BULGARIE 

Le Gouvernement de la République argentine et le Gouvernement de la République 
de Bulgarie, ci-après dénommés « les Parties », 

Convaincus que le tourisme représente un instrument majeur pour le développement 
économique, pour apprendre à se connaître mieux, pour exprimer leur bonne volonté et 
pour consolider les relations et la bonne entente existant entre les deux pays, 

Tenant compte des statuts de l’Organisation mondiale du tourisme et des recomman-
dations formulées lors de la Conférence mondiale sur le tourisme, contenues dans la Dé-
claration de Manille sur le tourisme mondial de 1980 et confirmées dans le Document 
d’Acapulco de 1982, 

Sont convenus de ce qui suit : 

Article premier 

Les Parties s’accorderont un maximum de facilités afin d’augmenter les flux de tou-
ristes entre les deux pays. 

Article 2 

Par le biais de leurs agences officielles de tourisme, les Parties échangeront des in-
formations sur les dispositions légales en vigueur dans le domaine du tourisme, y compris 
celles concernant la protection et la préservation des ressources naturelles et des valeurs 
culturelles, sur les infrastructures et facilités d’hébergement des touristes, les associations 
et entreprises actives dans le domaine du tourisme ainsi que sur l’activité professionnelle 
dans ce domaine et sur toutes les autres questions relatives au tourisme. 

Article 3 

Les Parties encourageront l’échange d’experts et de consultants en matière de tou-
risme; elles soutiendront l’échange d’expériences et de connaissances dans tous les sec-
teurs liés au tourisme et elles étudieront toutes les propositions relatives à l’octroi réci-
proque de bourses et à l’organisation de séminaires et de cours de formation pour le per-
sonnel travaillant dans le monde du tourisme. 

Article 4 

Les Parties favoriseront les visites réciproques de représentants des médias grand pu-
blic, des agents et opérateurs de tourisme, afin d’informer les ressortissants des deux pays 
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sur les lieux d’intérêt touristique de la République argentine et de la République de Bul-
garie. 

Article 5 

Dans le but de promouvoir ses attractions touristiques, chaque Partie participera, 
dans la mesure de ses possibilités, à des expositions, congrès, foires ou événements tou-
ristiques organisés par l’autre Partie. 

Article 6 

Les Parties échangeront des propositions sur l’exploitation de l’infrastructure touris-
tique, ainsi que sur des projets d’investissement dans le domaine du tourisme et elles 
prendront en considération les possibilités de participation à ceux-ci de personnes phy-
sique et morales provenant de la République argentine et de la République de Bulgarie. 

Article 7 

Les Parties œuvreront au sein de l’Organisation mondiale du tourisme afin de mettre 
au point et d’encourager l’adoption de modèles uniformes recommandés et de pratiques 
qui, une fois appliqués par les Gouvernements des deux Parties, favoriseront le tourisme. 

Les Parties se prêteront mutuellement assistance en matière de coopération et de par-
ticipation effectives à l’Organisation mondiale du tourisme. 

Article 8 

Le présent Accord entrera en vigueur à la date de la réception de la dernière des noti-
fications par lesquelles les Parties s’informent mutuellement de l’accomplissement des 
formalités requises par leurs législations nationales respectives pour son entrée en vi-
gueur. 

Article 9 

Le présent Accord est conclu pour une durée de cinq (5) ans et est tacitement renou-
velable pour une (1) période identique. 

Article 10 

L’une ou l’autre des Parties pourra dénoncer le présent Accord à la fin de la période, 
en faisant part à l’autre de son intention, au moyen d’un préavis d’au moins six (6) mois. 
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Article 11 

La dénonciation visée à l’article précédent n’affectera pas la poursuite des opérations 
et des programmes en cours d’exécution, qui seront menés à bien conformément aux dis-
positions du présent Accord. 

FAIT à Buenos Aires, le 1er août 2000, en deux exemplaires originaux, en langues 
espagnole et bulgare, les deux textes faisant également foi. 

Pour le Gouvernement de la République argentine : 
ADALBERTO RODRÍGUEZ GIAVARINI 

Pour le Gouvernement de la République de Bulgarie : 
NADEZHDA MIHAÏLOVA 

 


